

59 Geo. III. Appendix (Q)

Appendix
(Q)

21st April.

evidence to the parties who for most part are incapable of adopting the precautions indicated by that rule, doth annul the said rules, and orders that instead thereof, the enactments of the sixth article of the second title and of the 8th article of the 11th title of the Ordinance of one thousand six hundred and sixty-seven, be observed; and whereas it is necessary that there be a fixed mode of proceeding in real causes wherein it is usual for the Court to permit pleading in writing, the Court doth order, that in all causes wherein it may be permitted or ordered to plead in writing, the mode of proceeding shall be conformable to that directed by the said Ordinance, with respect to the Actions common in the Courts of *Prévôté*, excepting in what relates to the *Enquêtes*, which shall be conducted according to the usual practice of this Court, and that the delays to defend be computed from the date of the writ or permission to plead in writing, and the Court having revised the Tariffs of the second day of February, one thousand eight hundred and three, and tenth day of October, one thousand eight hundred and ten, being of opinion that the alterations following would prove beneficial, doth order that the same be in future observed.

Fees to the Prothonotaries, in Causes in the Provincial Court.

1. For the Writ of Summons and Declaration.....	1s. 6d.
2. For each Copy.....	1
3. For drawing articulated Facts or Interrogatories, when none are produced by the parties, the same Fees as to the Advocates.	
4. For the Entry of the Cause and proceedings to judgment, if there be no <i>Enquête</i> , one shilling, which shall be paid on the entry of the order in Court.....	1
And in Causes <i>en bornage</i> , one shilling more, which shall be paid on the entry of the Surveyor's Report.....	1
5. For every <i>Subpœna</i> , one shilling, and as much for every Copy.....	1
6. In Causes wherein there is an <i>Enquête</i> , there shall be paid them on the entry of each <i>Subpœna</i> , or of the List of Witnesses, six pence for each Witness.	
7. For the Copy of each Interlocutory Rule or final judgment.....	1

Fees of the Advocates on Suits entered in the Provincial Court.

Form of the Declaration J. E. not in the alternative and not in damages, with a marginal quotation, indicating the place from which it is taken, or the authorities upon which it was drawn.....	2s. 6d.
For the Form of a Declaration in the alternative or in damages, with the like quotations.....	5
For every <i>Défense</i> , merely to certain facts alleged in the Declaration, in some facts essential to the Action, although not expressed in the Declaration.....	2
For every <i>Défense</i> , alleging a contrary fact or <i>exception au fond</i>	3
For Copies or Abstracts of Papers, served with the Declaration and annexed to each copy thereof, or at the rate of 4d. for 100 words.....	4
For drawing Facts articulated, or Interrogatories, there shall be allowed a Fee proportionate to the number of the Facts in the Interrogatories, which shall not be less than one shilling.....	1

For proceeding to the first hearing, to ascertain Facts, as much as for the Facts articulated.

For proceeding to the *Enquête*, there shall be allowed a Fee proportionate to the number of the Witnesses, and of the Facts to be proved, of which the Court reserves to itself, the taxation in such manner as shall appear to it the most reasonable.

For every exception or objection to the Form, in consequence whereof an amendment may have been made, five shillings. A single exception allowed in each Declaration... 5

For every exception, praying for communication of papers, alleging the copies served to be insufficient, there shall be allowed five shillings, provided the party excepting have previously deposited at the Gresse five shillings, to be paid to the adverse party if decided in his favour.

In causes for establishing an inclosure, boundaries, or a water course, there shall be allowed a Fee of five shillings, in addition to the above.

Fees of the Criers and Assistants.

There shall be paid to the Crier, upon the return of each Writ of Summons, nine pence; to the same upon the return of every *Subpœna* or List of Witnesses, three pence for each Witness, and the like to the Assistant.

The Court annuls that part of the Tariff of the month of August last, which allows to the Prothonotary six pence for each Witness, upon the return of the *Subpœna* or list of witnesses, and orders that there be given to each witness at the time of the *Sommens*, a copy of the judgment, ordering an *Enquête*, respecting what regards the Facts admitted in evidence, for which copy there shall be paid to the Prothonotary six pence, or at the rate of six pence per hundred words. A copy of every Interlocutory, (or only of the judgment in what relates to the Facts admitted in evidence, in the case of an Interlocutory, ordering an *Enquête*) shall be filed in Court, on the proceedings, which shall obtain in consequence.

Appendice (Q) A. 1819.

abroge les dites règles, et ordonne qu'au lieu d'icelles la disposition de l'article 6, du titre 2, et de l'article 8, du titre 11, de l'Ordonnance de mil six cent soixante-sept soit observée, et vu qu'il est nécessaire qu'il y ait une manière fixe de procéder dans les causes réelles, où il est d'usage que la Cour permette de plaider par écrit, la Cour ordonne que dans toutes les causes où il sera permis ou ordonné de plaider par écrit, la manière de procéder sera conforme à celle prescrite par la dite Ordonnance pour les procès ordinaires dans les Cours de *Prévôté*, excepté quant aux enquêtes qui se feront suivant la pratique ordinaire de cette Cour, et que les délais pour défendre soient comptés du jour de l'ordre ou permission de plaider par écrit, et la Cour après avoir révisé les Tarifs du deux Février, mil huit cent trois, et dix Octobre mil huit cent dix, étant d'opinion que les changemens suivans seroient avantageux, ordonne qu'ils soient observés à l'avenir.

Honoraires des Protonotaires dans les causes de la Cour Provinciale.

	s. d.
1. Pour l' <i>Vrit</i> de sommation et déclaration	1 6
2. Pour chaque copie	1 0
3. Pour dresser des faits articulés ou Interrogatoires, lorsqu'il n'en aura pas été produit par les parties, même honoraires qu'aux Avocats	
4. Pour l'entrée de la cause et des procédures jusqu'à jugement, s'il n'y a point d'enquête, un chelin, qui sera payé sur l'entrée de l'ordre en Cour	1 0
Et dans les causes en <i>bornage</i> , un chelin de plus, qui sera payé sur l'entrée du Rapport de l'Arpenteur	1 0
5. Pour chaque <i>Subpœna</i> un chelin, et autant pour chaque copie ..	1 0
6. Dans les Causes où il y aura enquête, leur sera payé sur l'entrée de chaque <i>Subpœna</i> , ou de la liste des témoins, six deniers par chaque témoin.	
7. Pour l'expédition de chaque Règle Interlocutoire ou Jugement final	1 0

Honoraires des Avocats sur les procès entrés en la Cour Provinciale.

Pour modèle de la déclaration simple, J. E. sans alternative et autre qu'en dommage, avec citation en marge, indiquant d'où il aura été tiré, ou les autorités d'après lesquelles il aura été dressé	s. d.
Pour modèle de déclaration avec alternative ou en dommage avec pareilles citations	2 6
Pour chaque défense, simplement quelques faits allegués par la déclaration en quelque fait essentiel à l'action, quoique non exprimé dans la déclaration	5 0
Pour chaque défense, alléguant fait contraire ou exception au fond	2 0
Pour copies ou extraits de pièces signifiées avec la déclaration et annexées à chaque copie d'icelles ou à raison de 4d. par 100 mots	3 0
Pour dresser de faits articulés ou interrogatoires, il sera alloué un honoraire proportionné aux nombres des faits aux Interrogatoires, qui ne sera pas moins d'un chelin	4 0
Pour procéder à la première Audience en Règlement de faits autant que pour les faits articulés	1 0

Pour procéder à la première Audience en Règlement de faits autant que pour les faits articulés.

Pour procéder à l'enquête, il sera alloué un honoraire proportionné à la quantité des Témoins et des faits à prouver, que la Cour se réserve de taxer de la manière qui lui paraîtra la plus convenable.

Pour chaque exception ou objection à la forme, en conséquence de laquelle il aura été fait un amendement, cinq chelins : une seule exception allouée pour chaque déclaration

Pour chaque exception pour demander communication des pièces, prétendant que les copies signifiées étoient insuffisantes, sera alloué cinq chelins, pourvu que celui qui excepte ait auparavant déposé cinq chelins au Gresse pour être payés à la partie adverse s'il est décidé en sa faveur

Dans les causes où il s'agira d'établir une clôture, des bornes ou un cours d'eau, sera alloué un honoraire de cinq chelins outre ceux ci-dessus.

Salaires des Huissiers Audienciers et Assistans.

Sera payé à l'Huissier Audiencier sur l'entrée de chaque ordre de sommation, neuf deniers, au même huissier sur l'entrée de chaque *Subpœna* ou de chaque liste de témoins, trois deniers par chaque témoin, et à l'Huissier Assistant autant.

La Cour abroge la partie du Tarif du mois d'Aout dernier, qui accorde au Gresse six deniers par chaque témoin, sur l'entrée des *Subpœna*, ou de la liste des témoins, et ordonne qu'il soit donné à chaque témoin, lors de l'assignation, copie du dépôt du Jugement qui ordonne l'enquête en ce qui concerne les faits admis en preuve, pour laquelle copie sera payé au Gresse six deniers, ou à raison de six deniers par cent mots, copie de tout interlocutoire, (ou seulement du dépôt, en ce qui concerne les faits admis en preuve dans le cas d'interlocutoire, ordonnant enquête) sera filée en Cour sur la procédure qui aura lieu en conséquence.

TABLE

Appendice
(Q)

21e. Avril